
PROTOKÓŁ NR 0012.5.11.2014 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu  18 grudnia 2014r.  

 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

Czas posiedzenia:  godz.  14.00 – 15.00. 
 

W posiedzeniu  uczestniczyli członkowie Komisji oraz  zaproszeni goście, zgodnie 
z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

3. BUDŻET MIASTA NA 2015r. 
 

 Uchwały IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Katowicach w sprawach dotyczących opinii o: 

         -  przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok, 
         -  przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF , 

         -  możliwości sfinansowania deficytu wykazanego w projekcie uchwały 
            budżetowej, 

 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok,      

 

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta       
Jastrzębie-Zdrój,  

4. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok, 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój  

 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki                        

i rozwiązywania problemów alkoholowych ma 2015 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii na 2015 rok, 

 

5. Plan pracy na I półrocze 2015. 
6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.  
 

 

 

 



Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta Magiera, 
która powitała zebranych.  

 
Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 
Ad.3. 
BUDŻET MIASTA NA 2015r. 

 
 Uchwały IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach w sprawach dotyczących opinii o: 

         -  przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok, 

         -  przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF , 
         -  możliwości sfinansowania deficytu wykazanego w projekcie uchwały 

            budżetowej, 
 
Członkowie Komisji zapoznali się z przedłożonymi opiniami Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach.  
 

 
 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok,      

 

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta       

Jastrzębie-Zdrój,  

Skarbnik Miasta Dariusz Holesz przedstawił uzasadnienie do projektów uchwał.  

Lucyna Maryniak 

Kieruję pytanie do osób prowadzących tę działalność, która dotyczy naszej 
Komisji. Na jakim poziomie jest ten budżet, czy on jest lepszy, gorszy? Czy 

pokrywa  potrzeby działalności podstawowej? 

Dariusz Holesz 
Jesteśmy ograniczeni dotacją, jaką otrzymujemy z budżetu państwa, jeszcze                

w tym roku z ustawy o pracownikach samorządowych wynika konieczność 
wypłaty kwoty 250 zł. pracownikom pracującym w terenie. Na to zadanie nie 
otrzymaliśmy w tym roku dotacji, dotąd była dotacja na to zadanie- aktualnie  

nie ma.  

Teresa Jachimowska 
Będzie to kwota ponad 80 tys. złotych. 

Dariusz Holesz 

Podobna sytuacja jest z dożywianiem, środki na zasiłki obecnie są 
proporcjonalnie mniejsze do potrzeb. Wynika to z założeń do budżetu i decyzji 
budżetowych. 

Teresa Jachimowska 
Początkiem tego roku mieliśmy informację, iż z rezerwy budżetowej państwa,             
ta kwota 250 zł na miesiąc dla pracownika, będzie przydzielona. Po dokonaniu 



przeliczeń budżetowych uznano, że udzielenie dotacji nie jest obowiązkowe ze 
strony państwa, wynika ona z tego, że jeśli są zasoby na rezerwie,  państwo ma 
możliwość przekazania tych pieniędzy do Ośrodków.  Jeśli tych pieniędzy 

brakuje- bo uznano, że rezerwę trzeba podzielić na inne wydatki, to wówczas 
takiego obowiązku nie ma. Nie jest to prawda, ponieważ wszystkim nam 

groziłyby sądy pracy ze strony pracowników, ponieważ ustawa precyzuje to jako 
składnik wynagrodzenia.  Dotacja z państwa przeznaczane są na zasiłki stałe i 
okresowe. Przewidywane wykonanie tegoroczne zasiłków okresowych wynosi na 

przyszły rok ok. 2 mln, a plan mamy na ok. 910 tys. złotych. Widać jaka jest 
skala różnic względem naszych potrzeb.  

Lucyna Maryniak 

Czyli  miasto musi dołożyć te środki? 

Teresa Jachimowska 
Oczekujemy tych dotacji w trakcie roku, jednak sytuacja taka budzi niepewność, 

nie ma stałości wypłaty tych świadczeń. Wysokość tych świadczeń jest dość 
trudna do ustalenia, gdyż można ustalając wysokość zasiłku wyliczyć znacząco 
większą, niż pozwalają nam środki. Wówczas rodzina traci, gdyż nie może 

otrzymać tej wysokości, którą by mogła otrzymać w świadczeniu. Trzeba tymi 
środkami rządzić i dzielić, nie można zdecydować, że jednym rodzinom 

wypłacamy w pełnej wysokości, a pozostałym już nie…. Trzeba to jeszcze 
podzielić.  

Dariusz Holesz 

O zubożeniu pewnej części środowiska świadczy poziom zaległości jakie mamy, 
zmiana progu dochodowości spowodowało, że więcej osób kwalifikuje się do 
dodatku mieszkaniowego. Musieliśmy dołożyć ok. 600 tysięcy do tego zadania, 

ponadto dodatek energetyczny, gazowy, który wkrótce wejdzie.  

Bernadeta Magiera 
Skąd pochodzą środki na dożywianie dzieci, które nie są objęte pomocą 

społeczną, wiem, że miasta ościenne mają taką dotację, w miastach ościennych , 
na przykład w Żorach obiad kosztuje 3 zł, u nas 10. Jeśli rodziny są wielodzietne, 
jest to dosyć duża kwota.  

Dariusz Holesz 

Żory otrzymały środki na projekt socjalny. 

Teresa Jachimowska 
Corocznie , jako miasto, wchodzimy w program pomoc państwa w zakresie 

dożywiania, na środki mające służyć dożywianiu dzieci w szkołach. W tym roku 
ze środków własnych przewidywane wykonanie wynosiło 619 tys. zł. Z budżetu 

państwa otrzymaliśmy 698 tys. łącznie ponad. 1 200 tys. , w roku 2013 kwoty 
tej było ponad 1 100 tys. złotych. Kwotę tę dzielimy na dożywianie w szkołach            
i przedszkolach, formę zasiłku celowego na pokrycie żywności i pokrycie posiłków 

dla osób w najgorszej kondycji finansowej. Wymienione zadania realizowane są 
wspólnie z tych środków. Corocznie listę dzieci opracowuje się wraz z 

pedagogami szkolnymi w szkołach. Szkoły pozawierały umowy z różnymi 
kontrahentami, dożywiającymi dzieci w szkołach, kwoty są różne, ale nie sięgają 
10 złotych. Każde dziecko, które spełnia ustawowy zapis dochodowy, może być 

dożywiane.  

Elżbieta Siwiec 
Są miasta, gdzie obiad kosztuje 2, 50zł, dlatego, że nikt nie zniszczył stołówek 

szkolnych, tak, jak w naszym mieście. Gdy były stołówki, dzieci jadły obiady                 



w szkole, aktualnie obiady jedzą dzieci tylko te, które mają obiady opłacane 
przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Firma wyeksploatowała cały sprzęt, był czas, 
gdy szkoły płaciły za media, dopiero później miasto olicznikowało stołówki na 

swój koszt.  

Dariusz Holesz 
To jest iluzja, że płaci się 2, 50 zł., dalszą część dopłaca miasto.  

Lucyna Maryniak  

Zacznijmy od zbyt wysokich diet radnych, następnie masowe imprezy, które są 
za drogie. Warto także wprowadzić połówki porcji dla najmłodszych klas.  

Dariusz Holesz 

W rękach radnych i Komisji jest kwestia przesuwania wydatków w ramach 
budżetu.  

Lucyna Maryniak 

Zwracam się do Skarbnika, czy pan widzi możliwość rezygnacji z pewnych 
zadań? 

Dariusz Holesz 
Proszę nowym władzom dać czas, aby oswoili się z tym budżetem, budżet będzie 

głosowany, natomiast w kwestii wykonywania tego budżetu, decyzje podejmuje 
Prezydent. Przyszły rok będzie bardzo ciężkim rokiem, będzie minusowy. Moim 

zadaniem jest, aby wszystkie ruchy budżetowe było wykonywane zgodnie z 
prawem.  

Lucyna Maryniak 

Proszę nie zapominać, że myśmy się dopiero teraz dowiedzieli, że 85 milionów 
jest do zwrotu.  

Dariusz Holesz 
Pani radna, od czterech lat jest informacja  w każdym projekcie uchwały 

budżetowej, w każdym sprawozdaniu i przekazywanej informacji. Jestem 
zdziwiony, że pani tego nie wie.  

Lucyna Maryniak 

Jestem pełna uznania wobec osób, które siedzą tu i na innych komisjach, życzę 
na przyszłość taktu i opanowania oraz zaangażowania, takiego jak dziś. 

Głosowanie radnych: 

 
 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 

 
 



Ad.4. 
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki                        

i rozwiązywania problemów alkoholowych ma 2015 rok, 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały omówiła pani Magdalena Ostaszewska-

Wdowiak, Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. przeciwdziałania alkoholizmowi             

i narkomanii.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii na 2015 rok, 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały omówiła pani Magdalena Ostaszewska-
Wdowiak, Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. przeciwdziałania alkoholizmowi              

i narkomanii.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

Ad.5. 
Plan pracy na I półrocze 2015. 

 
Komisja ustaliła następujący plan pracy na I półrocze 2015r.: 
 

Styczeń  Noclegownia – posiedzenie wyjazdowe 
 

Luty   Dom Pomocy Społecznej. 
 
Marzec  Świadczenia rodzinne i niepełnosprawność.  

   Sprawy osób starszych. 
 



Kwiecień Sprawozdanie z działalności OPS za 2014, 
Sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodzin i pieczy 
zastępczej. 

 
Maj        Sprawozdanie z wykonania Budżetu Miasta za 2014 absolutorium. 

            Sprawozdanie z realizacji Strategii rozwiązywania problemów  
            społecznych za 2014r. 

                   Możliwość utworzenia w mieście Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 

 
Czerwiec  Wypoczynek letni dzieci i młodzieży. 

Plan pracy na II półrocze 2015r. 

 
 
Posiedzenia Komisji będą się odbywać w czwartki w tygodniu poprzedzającym 

Sesję o godz. 14.00. 
 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 

 
Nie wniesiono.  
 

Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.  

 
Przewodnicząca Komisji radna Bernadeta Magiera podziękowała zebranym za 

przybycie i zakończyła obrady.  
 
 

 
Przewodnicząca Komisji  

Polityki Społecznej 
 

Bernadeta Magiera 

 
 

Protokołowała 
Agnieszka Bąk  
 

 

 

 

 

 

 

 


